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Den 10. oktober 2019 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestillings besvarelse af spørgsmål nr. 127 (MOF alm. del) stillet 

den 20. september 2019 efter ønske fra Lise Bech (DF). 

Spørgsmål nr. 127 

”Vil ministeren, jf. MOF alm. del – spm. 126 redegøre for, om der er eksempler på sygdomsudbrud 

eller tilsvarende som følge af mangelfuld hygiejne, der kan føres tilbage til, at raske husdyr er aflivet på 

marken?” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet Fødevarestyrelsen, som oplyser at: 

 

”De raske dyr, som er aflivet på marken, er indleveret til slagtemæssig behandling på slagterierne som 

nødslagtede dyr, dvs. dyr, som er kommet til skade og derfor ikke kan transporteres til slagtning på et 

slagteri. Der er derfor ingen særskilt registrering af disse dyr eller af sygdomsudbrud eller tilsvarende 

som følge af mangelfuld hygiejne for disse dyr. Dyrene indgår derfor i fødevareproduktionen på lige 

fod med andre slagtede dyr og er ikke underlagt særlige omsætningsrestriktioner.” 

 

 

 

 

 

 

 

Mogens Jensen  / Annelise Fenger 
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MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 127 

Offentligt


